
Zpráva o činnosti KCHČSV ČR za období 7.2016 – 6.2018 

1. Svody a bonitace: 

V tomto období klub organizoval následující svody a bonitace: 

 
Podzimní svod, bonitace české pobočky 10.9.2016 ZKO Braník 7P + 2F 

Podzimní svod, bonitace pobočky pro Moravu a Slezsko 1.10.2016 Frýdlant nad Ostravicí 10P + 6F 

Jarní svod, bonitace pobočky pro Moravu a Slezsko 22.4.2017 Židlochovice 14P + 16F 

Jarní svod, bonitace české pobočky 13.5.2017 Roudnice nad Labem 11P + 9F 

Letní svod, bonitace české pobočky 25.6.2017 Nýřany 8P + 5F 

Letní svod, bonitace pobočky pro Moravu a Slezsko 16.7.2017 Sněžné  

Podzimní svod, bonitace pobočky pro Moravu a Slezsko 30.9.2017 Frýdlant nad Ostravicí 9P + 7F 

Podzimní svod, bonitace české pobočky 14.10.2017 Hrádek u Rokycan 5P + 11F 

Jarní svod a bonitace pobočky pro Moravu a Slezsko 22.4.2018 Kyjov12P + 12F 

Jarní svod, bonitace české pobočky 28.4.2018 Roudnice nad Labem 10P + 3F 

 

Počty zvířat na svodu a bonitaci za období červenec 2016 – červen 2018 

Svod Bonitace 

Pes Fena Pes Fena 

55 61 89 76 

 

Dále každá pobočka několikrát do roka uspořádala nácvik svodů a bonitací na kterém se 

snaží o vysvětlení a zpřístupnění této problematiky hlavně začínajícím členům, ale i 

ostatním, kteří si chtějí zkusit tzv. bonitaci na zkoušku. 

 

2. Členské schůze: 

Na jarní a podzimní bonitaci byla vždy pořádána členská schůze příslušné pobočky. Na 

těchto schůzích jsou členové pobočky seznámeni s hospodařením pobočky, které mohou 

svým případným hlasováním také ovlivnit, dále pak s plánovanými a probíhajícími akcemi 

a v neposlední řadě také s činností chovatelské komise.  

 

 
3. Výstavy: 

Klub pořádal 2 výstavy/rok. Klubovou – na jaře a Speciální – na podzim. V zajištění 

výstavy se pobočky pravidelně střídají.  

 

Speciální výstava ČSV 23. 10. 2016 Kladno 

Speciální výstava 17. 9. 2017 Jedovnice 

Klubová výstava 16. 4. 2017 Nadějkov 

Klubová výstava, Morava 13. 5. 2018 Horka nad Moravou 

 

Výcvik: 

Každá pobočka nejméně jednou ročně uspořádala LVT.  

LVT Lázně Bělohrad 16-23. červenec 2016 



LVT Jevišovice 2016 23.7-7.8.2016 

LVT Lázně Bělohrad 15-22.7.2017 

LVT Sněžné 2017 15-23.7.2017 

 

Pobočky dále pořádaly kratší výcvikové akce. Například výcvikové dny, nebo prodloužené 

víkendy. Kromě těchto Klubových akcí, pořádali ještě někteří členové Klubu sami 

podobné výcvikové akce. Zaměřené na různé části výcviku, nejčastěji na stopy, nebo 

poslušnost. 

 

Výcvikový den Hořovice – 1.2.2017 

Výcvikový den Hořovice – 4.3.2017 

Výcvikové soustředění ČSV Jevišovice – 13-17.4.2017 

Výcvikový víkend Jevišovice – 9-11.6.2017 

Výcvikový den Hořovice – 24.3.2018 

Výcvikový víkend Jevišovice13.-15.4.2018 

Výcvikový víkend Jevišovice 25.-27.5.2018 

4. Závody a soutěže: 

 

Přebor ČSV 22.10.2016 Kladno 

Přebor ČSV 16.9.2017 Jedovnice 

 

V minulých dvou letech se podařilo uspořádat Stopařský závod, který by se podle dohody 

s oběma pobočkami měl konat 1x/rok. Pobočky se budou v pořádání pravidelně střídat.  

 

Stopařský závod dle FPr1 a FPr3 15.4.2017 Nadějkov 

Stopařský závod dle FPr1 a FPr3 12.5.2018 Jedovnice 

 

Česká pobočka každoročně pořádala závod O Kapra Karla Hartla. Při tomto závodě bývá 

dán velký prostor dětem, kteří se mohou se svým miláčkem této akce zúčastnit. 

 

O Kapra Karla Hartla 17.12.2016 Hořovice 

O kapra Karla Hartla 17.12.2017 Hořovice 

 

Pobočka pro Moravu a Slezsko každoročně organizovala Memoriál Karla Matušince: 

 

Memoriál Karla Matušince – Jevišovický pětiboj – 8.2016 Jevišovice 

Memoriál Karla Matušince – 7.2018 Sněžné 

 

Hlavní celostátní soutěží našeho Klubu je Pracovní jedinec roku. Výsledky této soutěže 

byly vyhlášeny na jarních výstavách. 

 

5. Vytrvalostní zkouška: 

V roce 2017 se podařilo obnovit pořádání vytrvalostní zkoušky ZVP za účasti rozhodčího 

z výkonu. Koordinace přípravy ZVP (zajištění trasy, pomocníků atd.) se ujala Eliška 

Riegerová. Věříme, že tak jak je vše naplánováno, proběhne i v dalších letech, kdy budou 

moci účastníci skládat ZVP1-3. Tato akce by se měla pořádat vždy na stejném místě, tak 

aby byly výsledné časy porovnatelné. Pobočky se budou v organizaci střídat. 

 



Vytrvalostní zkouška ZVP 29.10.2017 Nymburk 

 

6. Ostatní akce: 

V říjnu 2016 zorganizoval Klub přednášku Teodora Krajčího instruktora a metodika 

kynologie Policie ČR, mezinárodního rozhodčího, rozhodčí na MS a účastníka mistrovství 

ČR plemen zaměřenou hlavně na všestranný výcvik.  

 

Přednáška Teodora Krajčího 1.10.2016 

V září 2017 se konala oslava 35 výročí uznání ČSV plemenem spojená s přehlídkou 

plemeníků. Tato akce byla určená hlavně všem kdo mají doma ČSV, dále zájemcům o 

ČSV, ale také těm kteří se chtěli seznámit hlavně s mladými plemeníky plemene. 

 

Oslava 35. výročí uznání ČSV nár. plemenem + přehlídka plemeníků 9-10.9.2017 ZKO 

Karlštejn 

 

Kromě těchto akcí, organizují někteří členové různé setkání, procházky a výstupy. 

Takových akcí se rovněž zúčastňuje mnoho majitelů ČSV. 

 

Mimo akcí, které jsou pořádány pro majitele vlčáků výbor řešil organizační záležitosti, 

které nejsou na první pohled viditelné, ale jsou pro správný chod klubu neméně důležité. 

1) Korespondenční konference: 

Na podzim 2016 odstoupili dva členové výboru – předseda výboru Karel Skoupý a členka 

výboru Lenka Brzobohatá. Na základě tohoto výbor v souladu se Stanovami klubu uspořádal 

koncem roku 2016 korespondenční konferenci delegátů, na které byl zvolen jako další člen 

výboru Milan Pavlíček. Mimořádné konference odhlasovala, že výbor může pokračovat do 

konce funkčního období v šesti lidech. 

2) Nežádoucí krytí 

Výbor za své funkční období řešil celkem 12 nežádoucích krytí, v 5 případech fena nezabřezla, 

v 1 případu CHK neschválila (pro zdravotní překážky) vydání PP.  Všichni chovatelé doložili 

ve stanoveném termínu paternity a uhradili zvláštní poplatek. Zvláštní poplatek byl prominut 

pouze v jednom případě, kdy na toto spojení byl v minulosti vydán KL, který byl ovšem v době 

krytí již neplatný. 

Výbor dále řešil nežádoucí krytí, které nebylo dořešeno od předchozího výboru. Štěňatům byla 

vydána PP, aniž by byly vyhotoveny testy paternity a uhrazen zvláštní poplatek. Výbor tuto 

situaci řešil – jednalo se o mimořádně citlivou záležitost už z toho důvodu, že se jednalo o 

chovatelku, která byla členem CHK a celostátního výboru. Celá kauza vyústila až k soudnímu 

jednání.  

V roce 2017podala sl. L.Brzobohatá žalobu na KCHČSV o určení neplatnosti rozhodnutí 

orgánu spolku. Tento spor skončil až při soudním jednání 5.4.2018, kdy se obě strany dohodly, 

že žalující strana vezme zpět žalobu v plném rozsahu a žádná ze stran nemá nárok na náhradu 



nákladů řízení. Do této doby není záležitost ukončená, chovatelka neuhradila KCHČSV zvláštní 

poplatek. 

 

3) Aktualizace údajů na spolkovém rejstříku 

Výbor ve spolupráci s právním zástupcem připravil dokumenty k aktualizaci údajů na 

spolkovém rejstříku. Po skončení konference je nutné neprodleně zaslat ověřenou kopii zápisu 

z konference a prezenční listiny a souhlasy nových členů se zapsání do spolkového rejstříku 

právnímu zástupci, který zajistí aktualizaci údajů. Celostátní pokladník připravil účetní závěry 

(zpětně za rok 2014 a 2015) a v souladu s platnou legislativou výbor vložil na Spolkový rejstřík 

účetní závěry za rok 2014, 2015, 2016. Účetní závěra za rok 2017 musí být vložena na Spolkový 

rejstřík nejpozději do 31. 12. 2018. 

 

4) Účast KCHČSV na akcích ČKS/ČMKU 

Kamila Nováková zastupovala KCHČSV na jednání Pléna ČKS (21. 11. 2016) a Valné 

hromady ČMKU (25. 3. 2017). Na Valné hromadě ČMKU bylo prosazeno snížení poplatků pro 

národní plemena a udržení ČSV mezi českými národními plemeny. Lea Kratinová zastupovala 

KCHČSV na Setkání chovatelských klubů pořádaných ČMKU (24. 3. 2018), kde získala 

informace o přípravě GDPR a online přihlašování na výstavy prostřednictvím portálu 

dogoffice. 

 

5) Příprava na platnost GDPR 

Výbor na stránky umístil informace o GDPR a připravil směrnici, která bude předložena 

novému výboru ke schválení.  

6) Ostatní 

Ve spolupráci s pobočkami byla vyhotovena nová razítka. 

 

Plnění úkolů z konference 2016 

 Konference ukládá: 

• výboru a chovatelské komisi KCHČSV zajistit natočení instruktážního videa pro 

proškolení figuranta provádějícího test povahy. 

Helena Jahelková ve spolupráci s dalšími členy vytvořila instruktážní video k průběhu bonitace. 

V průběhu natáčení videa byly odhaleny nepřesnosti v popisu průběhu bonitace – Kamila 

Nováková zpracovala návrhy na konferenci na změnu popisu průběhu bonitace, aby byl slovní 



popis v souladu s reálným průběhem bonitace. Po konferenci bude video zfinalizováno a 

umístěno na klubové stránky.  

• územním pobočkám poskytnout majiteli záznam z bonitace jeho psa za jednotný 

manipulační poplatek 500,- Kč. 

Za funkční období výboru (červen 2016 až červen 2018) si tento záznam vyžádali 2 lidé.  

• zřídit na svodech a bonitacích dva kruhy, kde budou svody a bonitace posuzovány 

souběžně – svody bude provádět určená proškolená odborně způsobilá osoba. 

Toto znění bylo upraveno v korespondenční konferenci delegátů na možnost poboček určit si, 

jestli zřídí na bonitaci dva kruhy nebo jeden. Česká pobočka zřizuje dva kruhy, moravská 

pobočka jeden kruh, kdy nejdříve probíhají svody a následně bonitace.  

• územním pobočkám pořádat ročně 3 + 3 bonitace (celkem 6 bonitací v ČR) a v 

případě velkého zájmu vypsat další termíny. 

Pobočky v letním období 2017 i v letním období 2018 pořádají třetí (letní) bonitaci. V roce 

2016 uspořádala letní bonitaci pouze moravská pobočka. 

• bonitační komisi sledovat výskyt bílých drápů a zapisovat tento nedostatek do 

bonitačního kódu. 

Bonitační komise zapisovala výskyt tohoto nedostatku do bonitačního kódu. 

• chovatelské komisi a výboru KCHČSV zpracovat doplněnou bonitační tabulku k 

projednání s KCHČSV Slovenské republiky a k předložení příští konferenci. 

Komise pro aktualizaci bonitační tabulky zpracovala její doplnění po odborné stránce, 

přepracovala a rozšířila hodnocení povah a vypracovala a doplnila excel tabulku o funkce, kdy 

se jednotlivé věci automaticky propisují.  

• chovatelské komisi a výboru KCHČSV projednat navrhované změny a doplnění 

bonitační tabulky s KCHČSV Slovenské republiky.  

Zástupci KCHČSV projednali se zástupci KCHČSV SR návrh bonitační tabulky na společném 

setkání ve Velkých Pavlovicích, které proběhlo dne 11. 3.2018. Aktualizovaná bonitační 

tabulka je předložena konferenci delegátů. Zástupci KCHČSV souhlasili se změnami a 

rozšířením bonitační tabulky, ale novou bonitační tabulku chtěli jednoznačně oddělit od 

původní bonitační tabulky jiným číslováním. Bylo domluveno, že bonitační tabulku projednají 

v CHK a že pokud předloží upravený návrh bonitační tabulky, bude také  předložen konferenci 

delegátů. 

Zástupci KCHČSV SR informovali, že od konference delegátů 2016 neuznávají absolvování 

české bonitace pro slovenské psy. 

• výboru KCHČSV zveřejnit předepsaný postup pro odběr a zaslání krve pro 

stanovení DNA profilu a testy DM a DW. 

Článek zveřejněn na klubových stránkách v sekci CHOV. 

• územním pobočkám KCHČSV určit konkrétní osoby zodpovědné za pořádání, 

propagaci, organizační zajištění a informování o průběhu akce. 



Projednáno se zástupci poboček (předsedy, tajemníky a pokladníky) na společné schůzi ve 

Speřicích dne 15. 10. 2017. 

 

Trvající a průběžné úkoly uložené konferencí: 

• poradci (poradcům) chovu dohlížet, aby při bonitaci byly pečlivě vyhodnocovány 

důvody, vedoucí k výrazným odchylkám indexů od normálu. 

V posledním zpravodaji vyšel článek vyhodnocující jednotlivé indexy čsv bonitovaných v ČR 

v minulých letech a v současnosti. Průběžný úkol přetrvává. 

• výboru KCHČSV pokračovat v jednání s cílem zařazení zkoušek vytrvalosti psa 

mezi oficiální uznávané zkoušky v ČR. 

Eliška Riegerová jednala v rámci organizace ZVP v Nymburku se zástupci ČKS.  Výsledkem 

jednání bylo, že KCHČSV může pořádat zkoušku vytrvalosti dle svých propozic s delegováním 

oficiálního rozhodčího jako klubovou zkoušku (tedy pouze pro plemeno ČSV) a tuto může 

zapisovat do výkonnostní knížky. Mezi oficiálně uznávané zkoušky ji ČKS neuvažuje 

v současné době zařadit. Průběžný úkol přetrvává. 

• výboru KCHČSV ověřit u KCHČSV Slovenské republiky stávající stav při 

zapracování dohodnuté změny standardu ve smyslu návratu k původnímu znění v 

bodě poměr délky trupu ke kohoutkové výšce je ne více než 10 : 9. 

Na společné schůzi se zástupci KCHŠV SR konané dne 11. 3. 2018 ve Velkých Pavlovicích 

bylo dohodnuto, že oba kluby podají společnou žádost (memorandum) prostřednictvím 

Slovenské kynologické jednoty o změnu standardu k původnímu znění v bodě poměr délky 

trupu ke kohoutkové výšce, dále v oddíle plnochruposti (pes musí být plnochrupý) a úpravy 

chyby v anglickém znění standardu (latinská a německá verze je správně). Tuto žádost připraví 

zástupci KCHČSV SR, následně bude přeložena KCHČSV ČR k projednání a  podpisu. Do 

konání konference nebyl výboru KCHČSV předložen návrh memoranda.  Průběžný úkol 

přetrvává. 

• výboru KCHČSV pokračovat v jednání s ČMKU, aby na stránkách www.cmku.cz 

bylo zveřejněno platné znění standardu ČSV. 

Kamila Nováková projednala platné znění standardu se zástupcem ČMKU na Valné hromadě 

ČMKU, znění standardu bylo na stránkách CMKU aktualizováno. Průběžný úkol splněn. 

 

K dořešení: 

1) Nutnost aktualizovat stanovy a dát je do souladu s platnou legislativou. 

2) Nutnost upravit vedení pokladen, tak aby celostátní pokladník, který za vedení 

účetnictví klubu zodpovídá, měl přístup ke všem dokladům. 

Odůvodnění: 

KCHČSV dle platné legislativy ČR vystupuje jako jeden celek - ať už z právního hlediska, kdy 

členové výboru jako statutární orgán zodpovídají za činnost klubu a ručí svým majetkem, tak z 



účetního hlediska, kdy má celostátní pokladník trestní odpovědnost a zodpovídá za hospodaření 

a vedení účetnictví celého klubu tedy i poboček.  Současná situace je ovšem taková, že pobočky 

si sami rozhodují o hospodaření a to, jestli bude mít pobočkový pokladník účetní doklady v 

pořádku, nemůže celostátní pokladník ovlivnit (může dát rady, doporučení, ovšem pravomoc 

nemá žádnou). Ve výsledku výbor ručí svým majetkem za něco, co neřídí a celostátní pokladník 

má trestní odpovědnost (krom toho, že ručí svým majetkem) ze vedení pobočkových pokladen, 

k jejichž účetním dokladům nemá přístup a nemá nad situací žádnou kontrolu. 

Výbor předkládá konferenci delegátů návrh nového znění Stanov připravené právním 

zástupcem.  

 

3) Nutnost upravit kontrolu placení poplatků za vystavení krycích listů a dořešení 

situace s dlužníky za KL. 

Odůvodnění:  

Celostátní pokladník Lea Kratinová při zpracování podkladů pro účetní závěru identifikoval 

stav, kdy nedocházelo k předání a spárování informací o zaplacených poplatcích za KL (od 

pobočkových pokladníků) a vystavených KL (od CHK). Kontrola se dělala zpětně (po uplynutí 

roku) a bylo obtížné dlužníky oslovit (většinou nebyly členy klubu) a vykomunikovat uhrazení 

poplatku za vystavení KL. Na společné schůzi předsedů, tajemníků a pokladníků poboček bylo 

domluveno, že poplatky za vystavení KL budou zasílány na celostátní účet – pro snadnější 

identifikaci a komunikaci mezi pokladníkem a CHK. Z praxe se ovšem ukázalo, že průběžná 

kontrola je mimořádně administrativně náročná a neefektivní. 

Výbor navrhuje upravit online formulář „Žádost o vystavení KL tak, aby se při odesílání žádosti 

o KL vkládalo i potvrzení o zaplacení. Zároveň je v klubových směrnicích potřeba upravit 

povinnost zaplatit poplatek za vystavení KL před odesláním žádosti o vystavení KL. Odpadne 

tím časové náročná komunikace mezi pokladníkem a CHK, kdy by CHK a celostátní pokladník 

nedělali nic jiného, než párovaly došlé platby a vydané KL. 

 

4) Nutnost zavést podepisování smlouvy o poskytnutí chovatelského servisu mezi 

klubem a nečlenem. 

Odůvodnění: 

Nadřízené řády stanovují, že chovatelský klub je povinen poskytnout chovatelský servis pro 

členy i nečleny klubu. S nečleny je povinen sepsat smlouvu o poskytnutí chovatelského servisu, 

kde se vymezí základní podmínky poskytnutí chovatelského servisu. Dojde-li k závažnému 

porušení vnitřních předpisů klubu, klub má pravomoce postupovat dle klubových řádů – tyto 

v současné době platí pouze pro členy klubu. Např. zpětné vymáhání nezaplacených poplatků 

za vystavení KL je také velmi problematické. 


